清远市初中学业水平考试
[bookmark: _GoBack]英语听说考试样题
（本测试共三大题，满分30分）

一、模仿朗读（共 6 分）

听以下短文一遍，你有 50 秒钟的时间准备，然后模仿朗读。当听到“开始录音”的信号后，立即在 60 秒钟内朗读短文。当听到要求“停止录音”的信号时，应立即终止朗读。
录音材料：
My name is Jane. I am a high school student. Singing and dancing are my hobbies and I’m good at playing the piano. I love children and enjoy teaching them to sing and dance. Last summer holiday, I worked as a helper at the City Children’s Home. I played the piano for the children, and we sang and danced together. I also told them interesting stories. We had a good time together. It’s so nice to see their smiling faces. 



下面你有50秒的时间准备。（停顿50秒，录音时间50秒）

二、信息获取 （共两节，满分 14 分）

第一节 听对话回答问题（共 5 小题：1-2 每小题 1 分，3-5 每小题 2 分，满分 8 分）

听两段短对话，每段播放两遍。各段播放前你有 5 秒钟的阅题时间。各段播放后有一个问题。请根据所听到的问题和括号内的提示，选择正确的信息在 8 秒钟内口头回答每一个问题。
听第一段对话，回答第 1 小题。现在你有 5 秒钟的阅题时间。

1.How old was Sally when she gave her first show?
( 4/   6/   9)录音材料：
M: Sally plays the piano so well. Can you believe she is just 9 years old?
W: She started to play the piano when she was 4 years old. She gave her first show at the age of six. She has a gift for it. 
Question 1：How old was Sally when she gave her first show?




听第二段对话，回答第 2 小题。现在你有 5 秒钟的阅题时间。
2. What will they do for their mother’s birthday?
 ( have a party /  buy gifts /  cook dinner  )

录音材料：
W: Our mother’s birthday is on September 15th. Do we need to have a birthday party and buy some gifts for her?
M: No, our mother doesn’t like them. Let’s give her a surprise by cooking dinner on that day.
Question 2：What will they do for their mother’s birthday?












听下面一段长对话，录音播放两遍。请根据所听内容回答第 3-5 三个问题。当听到“开始录音”的信号后，请在 8 秒钟内口头回答每一个问题。

听第三段对话，回答第 3-5 三个小题。现在你有 15 秒钟的阅题时间。
3. Where does the man want to go?                      
( Beijing./   Shanghai./   Guangzhou.)
4. When will the man take the train?                      
( This evening,/   Tomorrow morning./   Tomorrow afternoon.)
5.How much does the man pay for the tickets in all?
( 80 yuan. /   100 yuan. /    160 yuan. )

录音材料：
W: Good morning! Can I help you, sir? 
M: Yes, please! I want the train tickets to Beijing this evening.
W: Oh, I'm afraid you are a little late. There are no tickets left. They have been booked already.
M: Then how about the first train tomorrow morning?
W: The first train leaves at 9:15. There are a few tickets left. 
M: OK! How much does a ticket cost? 
W: 80 yuan for each.
M: All right! I'd like 2 tickets. Here is the money.

Question3：Where does the man want to go? 
（停顿8秒，学生作答。）
Question 4：When will the man take the train?
（停顿8秒，学生作答。）
Question 5：How much does the man pay for the tickets in all?
（停顿8秒，学生作答。）























第二节 听独白回答问题（共 3 小题：每小题 2 分，满分 6 分）
听下面一段独白，录音播放两遍。请根据所听内容回答第 6-8三个问题。当听到“开始录音”的信号后，请在 8 秒钟内口头回答每一个问题。
听第四段对话，回答第6-8三个小题。现在你有15秒钟的阅题时间。
6. Who is the English teacher?
(Mr. Smith. /     Mr. Li. /     Mr. Black )
7. How long has the man been teaching English?
(More than 10 years. /    More than 11 years. /    More than 12 years. )
8. What does the man advise students to buy?
( Story books. /    Good dictionaries. /    Exercise books. )

录音材料：
Good morning, boys and girls! Welcome to my class! I am your high school English teacher, Mr. Black. I have been teaching English for more than eleven years. My teaching is interesting and fun, because I have a lot of learning games. If you want to learn English well, you should try to use English as often as possible. At the beginning you can use simple English. Reading is also a very good way to improve your English. Buy some good dictionaries, they are really helpful. Follow my advice, I am sure you can learn English well.
Question 6：Who is the English teacher?
（停顿8秒，学生作答。）
Question7：How long has the man been teaching English?
（停顿8秒，学生作答。）
Question 8：What does the man advice students to buy?
（停顿8秒，学生作答。）



 





















三、信息转述及询问（共两节，满分 10 分）

第一节 信息转述 （共 1 题，满分 6 分）

你将听到 Tom 的自我介绍，请根据所听到的内容，选择思维导图中的正确信息，在 60 秒钟内说一段话谈谈 Tom 的有关情况，包含四个要点的内容。
现在，你有 15 秒钟的时间阅读思维导图。



What: not in good health, have a cold at least once every month, often go to see the doctor


Why: eat too much junk food and seldom do sports

Who:
Tom (a 14-year-old fat boy)

How: first, eat more ...; second, ...early and ... early; at last, have to do...every day



下面请听录音两遍
录音材料：
Hello, my name is Tom. I am a 14-year-old boy. I am very fat. Now I am not in good health. Every month I have a cold at least once. I often go to see the doctor in the hospital. All the doctors tell me that I often get ill because I eat too much junk food and seldom do sports. They give me some advice to keep healthy. First, I should eat more vegetables and fruits. Second, I must go to bed early and get up early. At last, I have to do sports for an hour every day. I hope I can do it and become healthy soon.



	现在你有 60 秒钟的时间准备。你的介绍可以这样开始：Tom is …


第二节 询问信息 （共 2 小题；每小题 2 分，满分 4 分）
你希望了解更多关于Tom的情况，请根据以下提示提两个问题。每个问题有 15 秒钟的准备时间和 8 秒钟的提问时间。
请你准备第一个问题。

1.汤姆每天是怎样去上学的？

请你准备第二个问题。

 2.汤姆最喜爱的食物是什么？



参考答案

2、 听选信息 
第一节  听对话
1. 6                        2. Cook dinner 
3. Beijing.                  4. Tomorrow morning.
5. 160 yuan.

 第二节  听独白
6. Mr. Black                 7. More than 11 years.
8.Good dictionaries./ Dictionaries.

3、 短文转述及提问 
第一节
Tom is a 14-year-old boy. He is very fat. He is not in good health. Every month he has a cold at least once. He often goes to see the doctor in the hospital. All the doctors tell him that he often gets ill because he eats too much junk food and seldom does sports. They give him some advice to keep healthy. First, he should eat more vegetables and fruits. Second, he must go to bed early and get up early. At last, he has to do sports for an hour every day. He hopes he can do it and become healthy soon.

第二节
1. How does Tom go to school every day? 
2. What’s Tom’s favourite food? / 
What does Tom like to eat most?/   
What food does Tom like most? /
What food does Tom like eating most?/
What food does Tom like best?
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